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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 16/2016 
Caràcter: ordinària 
Data: 1 de desembre de 2016 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 20 a les 21.46 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, alcalde (ERC-Junts) 
Sr. Jordi Colomí i Massanas, primer tinent d’alcalde (UPM) 
Sr. Josep Martinoy i Casademont, segon tinent d’alcalde (UPM) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, tercera tinenta d’alcalde (ERC-Junts) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, quarta tinenta d’alcalde (L’EST) 
Sr. Marc Calvet i Martí, cinquè tinent d’alcalde (ERC-Junts) 
Sr. Jordi Regincós i Isern, regidor (ERC-Junts) 
Sra. Roser Font i Pi, regidora (UPM) 
Sra. Alexandra Pibernat i Busquets, regidora (L’EST) 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, regidor (CiU) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor (CiU) 
Sr. Juan Ramon Aladid Llanas (CiU) 
Sr. Robert Huertas Huertas (CUP-PA) 
Sr. Carles Ventura i Sánchez, regidor (CUP-PA) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sra. Gemma Farreró i Pujades, regidora (COET) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, president de l’EMD de l’Estartit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 15/2016, de 3 de novembre. 
 

2. Desestimar les al·legacions presentades pel grup municipal de CiU i aprovar 
definitivament el pressupost general, les bases d’execució, la plantilla de personal i 
la relació dels llocs de treball de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici 
de 2017. Exp. G103.1-1/16 (Serveis Econòmics). 
 

3. Desestimar les al·legacions presentades pel grup municipal de CiU i aprovar 
definitivament la modificació de les ordenances fiscals per a l’exercici de 2017. Exp. 
A131.1-6/16 (Serveis Econòmics). 
 

4. Donar compte de l’execució pressupostària de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
del període comprès entre el dia 1 de gener de 2016 i el dia 18 de novembre de 
2016. Exp. G106.1-1/2016 (Serveis Econòmics). 

 
5. Aprovar les modificacions de l’inventari municipal de béns de l’any 2015 (a 

31/12/15). Exp. F105.2-1/16 (Arxiu). 
 
6. Aprovar el conveni urbanístic signat amb càmpings del municipi per formular una 

modificació puntual del PGOM. Exp. E112.1-43/16 (Secretaria). 
 
7. Derogar els acords presos per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí d’exaltació 

franquista adoptats entre els anys 1939 i 1975 i aprovar la nova denominació “Pont 
del riu Ter”. Exp. A120.1-13/16 (Secretaria). 

 
8. Donar compte de les al·legacions interposades per aquest Ajuntament a la 

modificació del Pla rector d’ús i gestió de l’àrea protegida de les illes Medes. Exp. 
J119.1-3/15 (Medi Ambient). 

 
9. Donar compte de l’Estudi per a la mobilització d’habitatges a Torroella de Montgrí, 

en el marc de la documentació que integra el Pla local d’habitatge. Exp. I106.1-19/5 
(Urbanisme). 

 
10. Donar compte de la sentència dictada pel Tribunal Superior de Justícia de 

Catalunya en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 376/2015, 
interposat per Orange Espagne, S.A.U. contra aquest Ajuntament. Exp. E106.1-
14/15 (Secretaria). 

 
11. Donar compte del nomenament de personal per màxima urgència. Exp. D103.4-

1/16 (Secretaria). 
 
12. Assumptes urgents. 
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13. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. Jordi Regincós 
Isern. Exp. A134.1-1/16 (Secretaria). 

 
B) Part de control 

 
14. Donar de compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 

2297 al núm. 2550, corresponents al període comprès entre el 16 d’octubre de 
2016 i el 15 de novembre de 2016. 

 
15. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 15/2016, DE 3 DE 
NOVEMBRE  
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, 
l’alcalde cedeix la paraula al secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria. Ningú 
objecta res. 
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 15/2016, de 3 de novembre, s'aprova per 
unanimitat, sense esmenes.  
 
A continuació, el secretari explica que cal ratificar la inclusió en l’ordre del dia dels punts 2 i 3, 
ja que no han estat dictaminats per les comissions informatives.  
 
El Sr. Cordon vol que consti en acta que demana que el punt 2 (pressupost) es deixi sobre la 
taula i que es convoqui un ple extraordinari. Diu que considera molt greu portar a aprovació el 
pressupost sense una reunió prèvia. 
  
Tot seguit es passa a votar la ratificació de la inclusió dels punts 2 i 3 a l’ordre del dia, la qual 
s’aprova per majoria absoluta, d’acord amb el resultat següent:  
 
Vots a favor: 

- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sr. Jordi 
Regincós).  

- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font).  
- L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat). 

- CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 

- COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 
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Vots en contra:  

- CIU (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Juan Ramon Aladid). 
 
 
2. DESESTIMAR LES AL·LEGACIONS PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL DE CIU I 
APROVAR DEFINITIVAMENT EL PRESSUPOST GENERAL, LES BASES D’EXECUCIÓ, 
LA PLANTILLA DE PERSONAL I LA RELACIÓ DELS LLOCS DE TREBALL DE 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER A L’EXERCICI DE 2017. EXP. 
G103.1-1/16 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix la proposta d’acord, de 28 de novembre de 2016, 
que es transcriu íntegrament a continuació:  
 
«Atès que el Ple ordinari del 3 de novembre de 2016 va aprovar el Pressupost General de la 
Corporació per a l’any 2017, que inclou el de l’Ajuntament, el de l’Organisme Autònom Can 
Quintana – Museu de la Mediterrània, el consolidat de la Corporació, les seves Bases 
d’execució del Pressupost i la plantilla de personal i la relació de llocs de treball de la 
Corporació. 
 
Vistos els corresponents annexos i documentació complementària. 
 
Vistos els informes emesos per l’interventor accidental, l’informe econòmic financer de data 
21 d’octubre de 2016 i l’informe sobre el compliment de l’estabilitat pressupostària de data 21 
d’octubre de 2016.  
 
Vist l’informe de Secretaria del dia 21 d’octubre de 2016 en relació amb l’aprovació del 
pressupost i la modificació de la plantilla orgànica de personal i del document de la relació de 
llocs de treball per l’exercici 2017. 
 
Atès l’edicte d’informació pública del pressupost general de l’entitat local per a l’exercici 2017 
publicat al BOP número 9298 del dia 8 de novembre de 2016. 
 
Atesa l’al·legació al Pressupost General de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí pel 2017, 
presentada el Sr. Jordi Cordon Pulido, en representació del Grup Municipal de CIU, amb 
registre d’entrada 7403 de 28/11/2016, la qual es fonamenta en:  
 

a) Incloure la inversió Plaça dels Dolors amb import de 136.000 euros, 
segons el quadre d’inversions aprovat pels pressupostos de l’exercici 
2016. 

b) Incrementar la inversió pel desenvolupament de la zona esportiva amb 
1.000.000 euros. 

c) Treure de les inversions de l’Ajuntament els 115.000 euros per la 
biblioteca de l’Estartit i que aquest mateix import sigui inclòs a la 
transferència a l’EMD. 
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d) S’inclogui partida nominativa per l’elaboració del projecte executiu de la 
nova seu de la Policia Municipal a Torroella. 

e) Modificar la descripció de la partida 17.33.15300.61001 que diu: Plaça del 
Lledoner, i posar-hi Remodelació Plaça del Lledoner i Pàrquing Enric 
Morera. Per l’import pressupostat de 200.000 euros es pot arribar a fer la 
remodelació de la plaça, el pàrquing i els WC. 

 
Atès el que disposen els articles 22.2.e) i i), 90.1 i 112.1 i 3 de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les bases del règim local; els articles 164.1, 168.4 i 5 i 169.1 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora 
de les Hisendes Locals; els articles 5, 18.4 i 5 i 20.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei reguladora de les hisendes locals; els 
articles 52.2 f) i j) i 283.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; l’article 26 del Decret 214/1990, de 30 
de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les entitats locals; el Reial 
Decret 1463/2007, de 2 de novembre, que aprova el reglament aplicable als ens locals en 
matèria d’estabilitat pressupostària; el Reial Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre, de 
mesures urgents en matèria pressupostària, tributària i financera per la correcció del dèficit 
públic; la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera; el Reial Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i el foment de la competitivitat; el Reial Decret Llei 4/2013, de mesures de 
suport a l’emprenedor i estímul al creixement i la creació de llocs de treball; Ordre 
HAP/419/2014, de 14 de març, per la que es modifica l’odre EHA/3565/2008, de 3 de 
desembre, per la que s’aprova l’estructura dels pressupostos de les entitats locals i altra 
normativa de referència. 
 
Atès l’informe de l’Interventor accidental del dia 28 de novembre d’enguany. 
 
Per tot això exposat, es proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Desestimar les al·legacions presentades pel Grup Municipal de Convergència i Unió. 
 
2n. Aprovar definitivament el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2017, el 
qual s’integra dels pressupostos següents, resumits per capítols: 
 
A) Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 

 
Estat d'ingressos 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS PREVISIONS INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES 7.284.000,00 € 

II IMPOSTOS INDIRECTES 220.000,00 € 
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III 
TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS 

4.481.307,00 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 3.475.734,02 € 

V INGRESSOS PATRIMONIALS 292.020,00 € 

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 905.449,40 € 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 € 

IX PASSIUS FINANCERS 1.200.000,00 € 

  TOTAL 17.858.510,42 € 

 
Estat de despeses 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS CRÈDITS INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 6.064.685,36 € 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 6.585.397,00 € 

III DESPESES FINANCERES 119.380,00 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 1.207.094,73 € 

V FONS DE CONTINGÈNCIES 30.000,00 € 

VI INVERSIONS REALS 2.196.139,40 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 52.766,13 € 

VIII ACTIUS FINANCERS  

IX PASSIUS FINANCERS 1.603.047,80 € 

  TOTAL 17.858.510,42 € 

 
B) Pressupost de l’Organisme Autònom de Can Quintana-Museu de la Mediterrània 

 
Estat d'ingressos 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS PREVISIONS INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES  

II IMPOSTOS INDIRECTES  

III 
TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS 

38.025,71 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 141.904,00 € 

V INGRESSOS PATRIMONIALS  

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS  

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL  

VIII ACTIUS FINANCERS  
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IX PASSIUS FINANCERS  

  TOTAL  179.929,71 € 

 
Estat de despeses 
  

CAPÍTOL DENOMINACIONS CRÈDITS INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 41.175,71 € 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 138.453,00 € 

III DESPESES FINANCERES 100,00 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS  

VI INVERSIONS REALS 201,00 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL  

VIII ACTIUS FINANCERS  

IX PASSIUS FINANCERS  

  TOTAL  179.929,71 € 

 
C) Pressupost consolidat de la Corporació   

            
Estat d'ingressos 2017 
           

Cap. Denominacions Ajuntament 
OA Can 

Quintana 
Pressupost 

General 
Eliminacion

s 
Pressupost 
consolidat 

I 
IMPOSTOS 
DIRECTES 

7.284.000,00   7.284.000,00 0 7.284.000,00 

II 
IMPOSTOS 
INDIRECTES 

220.000,00   220.000,00 0 220.000,00 

III 
TAXES, PREUS 
PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS 

4.481.307,00 38.025,71 4.519.332,71 0 4.519.332,71 

IV 
TRANSFERÈNCIES 
CORRENTS 

3.475.734,02 141.904,00 3.617.638,02 -75.000,00 3.542.638,02 

V 
INGRESSOS 
PATRIMONIALS 

292.020,00   292.020,00 0 292.020,00 

VI 
ALIENACIONS 
D'INVERSIONS 
REALS 

0,00 €   0,00 0 0,00 

VII 
TRANSFERÈNCIES 
DE CAPITAL 

905.449,40   905.449,40 0 905.449,40 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 €   0,00 0 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 1.200.000,00   1.200.000,00 0 1.200.000,00 

  TOTAL 17.858.510,42 179.929,71 18.038.440,13 -75.000,00 17.963.440,13 
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Estat de despeses 2017 
           

Cap. Denominacions Ajuntament 
OA Can 

Quintana 
Pressupost 

General 
Eliminacion

s 
Pressupost 
consolidat 

I 
DESPESES DE 
PERSONAL 

6.064.685,36 41.175,71 6.105.861,07 0 6.105.861,07 

II 
DESPESES 
CORRENTS EN BÉNS 
I SERVEIS 

6.585.397,00 138.453,00 6.723.850,00 0 6.723.850,00 

III 
DESPESES 
FINANCERES 

119.380,00 100,00 119.480,00 0 119.480,00 

IV 
TRANSFERÈNCIES 
CORRENTS 

1.207.094,73   1.207.094,73 -75.000,00 1.132.094,73 

V 
FONS DE 
CONTINGÈNCIES 

30.000,00   30.000,00 0 30.000,00 

VI INVERSIONS REALS 2.196.139,40 201,00 2.196.340,40 0 2.196.340,40 

VII 
TRANSFERÈNCIES 
DE CAPITAL 

52.766,13 €   52.766,13 0 52.766,13 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 €   0,00 0 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 1.603.047,80   1.603.047,80 0 1.603.047,80 

  TOTAL 17.858.510,42 179.929,71 18.038.440,13 -75.000,00 17.963.440,13 

 
3r. Aprovar definitivament les Bases d’execució del Pressupost 2017, les quals contenen 
l’adaptació de les disposicions generals en matèria pressupostària a l’organització i 
circumstàncies de l’entitat local. 
 
4t. Aprovar definitivament  la plantilla orgànica de l’exercici 2017 i el document de la relació 
de llocs de treball pel 2017. 
 
5è. Ordenar la publicació definitiva al BOP, resumit a nivell de capítols per cadascun dels 
pressupostos que l’integren. 
 
6è. Remetre còpia al Ministeri d’Hisenda de l’Administració de l’Estat i al Departament de 
Governació de la Generalitat de Catalunya. 
 
7è. Facultar l’alcalde-president per a l’adopció de qualsevol resolució necessària per al 
compliment d’aquests acords».  
 
Intervencions: 
 
Sr. Sarquella: des de COET volem fer palès que es posa de manifest la manera de fer de 
d’aquest equip de govern, que també el dirigeix el Sr. Rufí. Primer decidiu, tireu pel dret i 
després pregunteu. Aquesta no és la política que vol el poble i que es mereix el poble. La 
humilitat és una virtut d’un bon governant, que sembla que resta molt lluny de la vostra manera 
de fer política. El senyor alcalde va dir en el Ple passat: som govern, tenim majoria, i la fem 
servir. Amb aquesta afirmació ens esperona a seguir lluitant per canviar les maneres de fer 
política i de gestionar un municipi, i d’anar en contra d’un dèspota i anti demòcrata com vostè. 
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Es pot abaixar més el deute, es poden abaixar els impostos i no ofegar més les famílies i no 
seguir amb el cicle econòmic-polític que, legislatura rere legislatura, veiem com es repeteix. 
Cal més responsabilitat en la gestió i planificació econòmica. Per això, el nostre vot serà 
negatiu. 
 
Sr. Huertas: en aquest punt valorem les al·legacions de CiU i, per altra banda, l’aprovació 
dels pressupostos. El nostre vot serà el mateix que ja vam fer sense tenir en compte la 
valoració de les al·legacions presentades per CiU. No hi ha cap al·legació que es correspongui 
amb les nostres sensibilitats. Potser l’increment de la zona esportiva, que pot suposar deixar 
de fer altres coses, i això vol diàleg. Per això el nostre vot és pels pressupostos i ordenances 
i no de les al·legacions de CiU.  
 
Sr. Cordon: igual que en les ordenances fiscals, el nostre vot serà negatiu. No han tingut cap 
mena de voluntat política de crear jornades i/o reunions de treball per intentar buscar un 
consens amb els diferents grups polítics, bé, no amb tots. No és suficient enviar un pressupost 
tancat a 5 dies de la seva aprovació inicial, un pressupost de 18 milions d’euros. Si es vol 
buscar la complicitat dels grups de l’oposició, calia tenir-ho bastant abans i fer aquestes 
reunions comentades anteriorment. Tot i així, hem presentat unes propostes. Veritat és que 
han sigut entrades amb poc marge de temps, però suficient marge per ser acceptades, degut 
a que totes són voluntat política per dur-se a terme. No les han acceptades, no ens han 
convocat per comentar-les i per tot l’exposat el nostre vot serà en contra. 
 
Sr. Rufí: estem satisfets del pressupost. Vostè, Sr. Sarquella, fa un discurs teòric, però poc 
pràctic. Les inversions es faran millorant la pressió fiscal als ciutadans amb la baixa de la taxa 
d’escombraries i fent-ho de forma assenyada per reduir amb pas ferm l’endeutament.  
 
El vot de la CUP l’entenc i valoro que fóssiu els únics que vàreu presentar propostes 
inicialment, però també lamento el vot negatiu. I al  Sr. Cordon, em sembla que la forma 
d’actuar és el que va fer la CUP amb propostes tres setmanes abans del pressupost i aprovat 
inicialment el pressupost van fer al·legacions. Vostès ens demanen modificar les inversions, 
però cal tenir en compte que no es poden fer totes les inversions.  
 
El senyor alcalde continua comentant la resta d’al·legacions presentades pel grup CiU en 
relació amb les inversions de la zona esportiva i les de l’Estartit.  
 
Sr. Puig: de tots els punts contestats, n’hi ha un que no n’ha parlat gaire i em preocupa, i 
vostè ho sap, ja que vaig dir fa temps que la remodelació de la plaça dels Dolors s’estava fent 
malament i que podia afectar negativament els establiments pròxims. Per desgràcia, de cinc 
establiments en queden dos, i no veiem cap ús a la plaça. No serveix com a lúdica ni com a 
aparcament. Tampoc es pot fer una festa, o sap greu que no s’hagi pogut fer. Es podria haver 
fet amb aquest pressupost i amb el pla d’inversions, i que no s’acabi la inversió a la plaça dels 
Dolors sap molt de greu. Els veïns li han comunicat això.  
 
Sr Rufí: és una qüestió de visions i aquí calia prioritzar. Vam considerar que calia fer-ho amb 
la plaça del Lledoner. Dir que els negocis de la zona van bé o van malament per aquesta 
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inversió, em sembla agosarat i segur que hi ha altres factors. Es qüestió d’opinió i  aquesta 
inversió que vostè diu s’haurà d’afrontar en algun moment.  
 
Sr. Puig: jo crec que s’hauria d’haver inclòs en aquest pressupost, ara que tenim disposició 
pressupostària.  
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta, d’acord amb el resultat següent: 
 
Vots a favor: 

- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sr. Jordi 
Regincós).  

- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font).  

- L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat). 
 
Vots en contra:  

- CIU (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Juan Ramon Aladid). 
-    CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 
-    COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 
 
 

3. DESESTIMAR LES AL·LEGACIONS PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL DE CIU I 
APROVAR DEFINITIVAMENT LA MODIFICACIÓ DE LES ORDENANCES FISCALS PER A 
L’EXERCICI DE 2017. EXP. A131.1-6/16 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix la proposta d’acord, de 28 de novembre de 2016, 
que es transcriu íntegrament a continuació:  
 
«El dia 6 d’octubre de 2016, el Ple de l’Ajuntament, en la sessió ordinària, va aprovar 
provisionalment la modificació de les ordenances fiscals per a l’any 2017. Exp. A131.1-6/2016. 
 
L’expedient de modificació de les ordenances fiscals per a l’any 2017 s’ha exposat al públic 
mitjançant la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província el 11 d’octubre de 2016, 
al diari El Punt de 13 d’octubre de 2016 i al tauler d’edictes electrònic d’aquesta corporació 
durant un termini de trenta dies hàbils. 
 
Atès que durant el període d’exposició pública s’ha presentat la següent al·legació: 
 

 El Grup Municipal de CIU, i en el seu nom el senyor Jordi Cordon i Pulido, amb registre 
d’entrada núm. 6369/16 del dia 14/10/16 ha presentat les següents esmenes / al·legacions 
per tal de que es puguin incloure de cares a les ordenances fiscals per a l’exercici 2017: 
 

1. Ordenança fiscal I01: Impost sobre Béns Immobles. Bonificació del 8% per pagament 
avançat.  

2. Ordenança fiscal I01: Impost sobre Béns Immobles. Bonificació del 100% dels 
interessos de demora pel pagament fraccionat. 
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3. Ordenança fiscal I03: Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. Bonificació del 
100% per obres de rehabilitació per a façanes. 

4. Ordenança fiscal T02: Taxa per la recollida, transport i eliminació d’escombraries. 
Bonificació del 6% per a domiciliaries i del 4% per industrials. 

5. No crear l’ordenança fiscal T19: Taxa per obertura i tramitació d’expedients 
sancionadors per habitatge buit. 
 

Atès l’informe de l’interventor accidental de 21 de novembre de 2016, que es transcriu a 
continuació: 
 

“INFORME NÚM. 267 / 2016 

 

Àrea Serveis Econòmics Expedient A131.1-6/2016 

 

Assumpte Al·legacions Grup Municipal CiU a les OOFF 2017 

 
FETS O ANTECEDENTS 

 
El dia 6 d’octubre de 2016, el Ple de l’Ajuntament, en la sessió ordinària, va aprovar 
provisionalment la modificació de les ordenances fiscals per a l’any 2017. Exp. A131.1-6/2016. 
 
L’expedient de modificació de les ordenances fiscals per a l’any 2017 s’ha exposat al públic 
mitjançant la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província el 11 d’octubre de 2016, 
al diari El Punt de 13 d’octubre de 2016 i al tauler d’edictes electrònic d’aquesta corporació 
durant un termini de trenta dies hàbils. 
 
El dia 14 d’octubre de 2016, el senyor Jordi Cordon i Pulido en representació del Grup 
Municipal de CiU, amb registre d’entrada núm. 6369/16 ha presentat les següents esmenes / 
al·legacions per tal de que es puguin incloure de cares a les ordenances fiscals per a l’exercici 
2017: 
1. Ordenança fiscal I01: Impost sobre Béns Immobles. Bonificació del 8 % per pagament 

avançat.  
2. Ordenança fiscal I01: Impost sobre Béns Immobles. Bonificació del 100% dels interessos 

de demora pel pagament fraccionat. 
3. Ordenança fiscal I03: Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. Bonificació del 

100% per obres de rehabilitació per a façanes. 
4. Ordenança fiscal T02: Taxa per la recollida, transport i eliminació d’escombraries. 

Bonificació del 6% per a domiciliaries i del 4% per industrials. 
5. No crear l’ordenança fiscal T19: Taxa per obertura i tramitació d’expedients sancionadors 

per habitatge buit. 
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FONAMENTS DE DRET I/O NORMATIVA APLICABLE 

 
Article 9.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL) disposa que “... també es poden 
reconèixer els beneficis fiscals que les entitats locals estableixin a les seves ordenances 
fiscals en els casos expressament previstos per la Llei. En particular, i en les condicions que 
puguin preveure dites ordenances, les entitats locals poden establir una bonificació de fins al 
cinc per cent de la quota a favor dels subjectes passius que domiciliïn els seus deutes de 
venciment periòdic en una entitat financera, anticipin pagaments o duguin a terme actuacions 
que impliquin col·laboració en la recaptació d’ingressos.” 
 
Article 10 TRLRHL. “Recàrrec i interessos de demora.  
En l’exacció dels tributs locals i dels restants ingressos de dret públic de les entitats locals, els 
recàrrecs i interessos de demora s’exigeixen i es determinen en els mateixos casos, forma i 
quantia que en l’exacció dels tributs de l’Estat. 
Quan les ordenances fiscals així ho prevegin, no s’ha d’exigir interès de demora en els acords 
d’ajornament o fraccionament de pagament que s’hagin sol·licitat en període voluntari, en les 
condicions i els termes que prevegi l’ordenança, sempre que es refereixin a deutes de 
venciment periòdic i notificació col·lectiva i que el seu pagament total es produeixi en el mateix 
exercici que el de la meritació.” 
 
Article 103.2 TRLRHL. “Les ordenances fiscals poden regular les bonificacions següents sobre 
la quota de l’impost: a) Una bonificació de fins al 95 per cent a favor de les construccions, 
instal·lacions o obres que siguin declarades d’especial interès o utilitat municipal per concórrer 
circumstàncies socials, culturals, històric artístiques o de foment de l’ocupació ...” 
 
CONCLUSIONS I PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 

 
Amb relació a les al·legacions presentades pel Grup Municipal de CiU, proposo: 
 
Al·legació 1: Desestimar l’al·legació, atès que es proposa modificar la bonificació del 5% per 
pagament avançat establerta actualment a l’article 6.7 de l’ordenança fiscal I01 de l’Impost 
sobre Béns Immobles, per una bonificació del 8%, i aquest percentatge és superior al 5% 
regulat a l’article 9.1 TRLRHL. 
 
Al·legació 2: La normativa actual no permet una bonificació generalitzada dels interessos de 
demora pel pagament fraccionat de l’IBI tal i com s’ha proposat. 
 
L’article 10 del TRLRHL estableix que les ordenances fiscals poden regular les condicions per 
no exigir l’interès de demora en els acords d’ajornament o fraccionament de pagament que 
s’hagin sol·licitat en període voluntari sempre que es refereixin a deutes de venciment periòdic 
i notificació col·lectiva, com és el cas del padró de l’IBI, i que el seu pagament total es produeixi 
en el mateix exercici que el de la meritació. 
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Malgrat que legalment, en uns supòsits molt concrets, es podria aprovar per ordenances 
fiscals el no cobrar els interessos de demora pel pagament fraccionat de l’IBI, la proposta dels 
Serveis Econòmics Municipals és desaconsellar adoptar aquesta mesura per diversos motius: 
 

- Es podria produir un allau de sol·licituds de fraccionament les quals l’Àrea de Gestió 
Tributària no podria gestionar degudament amb els recursos dels que disposa, forçant 
l’incompliment de principis com els d’eficàcia i d’eficiència. 

- En exercicis amb tensió de tresoreria un ajornament massiu podria desestabilitzar la 
liquiditat, provocant l’incompliment de la Llei de Morositat i el Període Mig de Pagament 
(PMP). 

 
I per tant es deixa la resolució d’aquesta al·legació a criteri polític. 
 
Al·legació 3: Desestimar l’al·legació, atès que es proposa modificar la bonificació del 95% per 
a les obres de rehabilitació de façanes establerta actualment a l’article 8.2 de l’ordenança 
fiscal I03 de l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres, per una bonificació del 100 
%, i aquest percentatge és superior al 95% regulat a l’article 103.2 TRLRHL. 
 
Al·legació 4: Entenc que quan els interessats fan referència a una bonificació del 6% i 4% de 
la taxa d’escombraries domiciliàries i industrials respectivament, en realitat es refereixen a una 
baixada del 6% i 4% de la quota tributària de la taxa, en lloc de la baixada del 3% i 2% que es 
va aprovar provisionalment el dia 6 d’octubre amb la modificació de les ordenances fiscals per 
a  l’exercici 2017. En relació amb aquesta al·legació no hi ha cap normativa que s’hi oposi i 
per tant informo que legalment és possible la baixada de quota tributaria proposada. Per 
aquest motiu es deixa la resolució d’aquesta al·legació a criteri polític. 
 
Al·legació 5: Pel que fa a la no creació de l’ordenança fiscal núm. T19 de la Taxa per obertura 
i tramitació d’expedients sancionadors per habitatge buit, no hi ha cap normativa que s’oposi 
a la no creació d’aquesta taxa i per tant informo que legalment és possible l’estimació 
d’aquesta al·legació. Per aquest motiu es deixa la resolució d’aquesta al·legació a criteri 
polític. 
 
És el que s’informa els efectes oportuns”. 
 
Per tot això exposat, es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
1r. Desestimar les al·legacions presentades pel senyor Jordi Cordon i Pulido, en 
representació del Grup Municipal de CiU, amb registre d’entrada núm. 6369/16. 
 
2n. Aprovar definitivament les modificacions de les ordenances fiscals per a l’exercici 2017, 
aprovades provisionalment pel Ple en la sessió ordinària de 6 d’octubre de 2016. 
 
3r. Publicar aquest acord i el text íntegre de les modificacions aprovades al Butlletí Oficial de 
la Província, les quals s’aplicaran des del dia 1 de gener de 2017. 
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4t. Notificar aquest acord a les persones que han presentat al·legacions durant el període 
d’informació pública». 
 
Intervencions: 
 
Sr. Sarquella: una vegada més, des de COET volem repetir que ens trobem davant d’una 
modificació poc ambiciosa de les ordenances fiscals i d’un equip de govern que no té clares 
les prioritats. Recalcar que cal posar l’atenció en les famílies més vulnerables, amb riscos 
d’exclusió, i en aquells que, en definitiva, paguen de forma més contundent els efectes del 
moment econòmic pel qual passa el nostre país. M’avergonyiria, Sr. Rufí, essent l’alcalde del 
municipi, cobrar més de 206 mil euros de la política en els propers tres anys i aprovar unes 
ordenances fiscals amb nul contingut social. Imagino que cadascú és presoner de la seva 
consciència. Per això, el nostre vot serà negatiu. 
 
Sr. Huertas: reiterar que el vot anirà amb consonància amb el que vam dir en el seu moment. 
Vam dir que les ordenances no són gens revolucionàries, però, com a gest per la tasca feta, 
votarem a favor.  
 
Sr. Cordon: votarem en contra perquè no han estat acceptades cap de les nostres propostes, 
tot i que eren propostes viables i en benefici del municipi i dels nostres veïns en general. S’ha 
vist que són ordenances aprovades inicialment el 6 d’octubre, entrem al·legacions i 
curiosament a dia d’avui ens assabentem dels motius de desestimació. Aquí calia poder saber 
abans l’informe de denegació de les al·legacions i poder dialogar els motius de desestimació.  
 
Sr. Rufí: al senyor Sarquella, res a dir-li més enllà de les disquisicions retòriques que fa.  
 
Agrair a la CUP les al·legacions presentades. Un treball que tampoc va fer vostè prèviament 
a les ordenances. Vàreu fer al·legacions durant el termini d’informació pública. Es denegen 
dues al·legacions per motius legals. La resta d’al·legacions són criteris de decisió política. 
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta, d’acord amb el resultat següent: 
 
Vots a favor: 

- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sr. Jordi 
Regincós).  

- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font).  

- L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat). 

- CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 

Vots en contra:  
-  CIU (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Juan Ramon Aladid). 
-    COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 
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4. DONAR COMPTE DE L’EXECUCIÓ PRESSUPOSTÀRIA DE L’AJUNTAMENT DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ DEL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL DIA 1 DE GENER DE 
2016 I EL DIA 18 DE NOVEMBRE DE 2016. EXP. G106.1-1/2016 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
L’interventor dóna compte de l’execució pressupostària de l’Ajuntament del període comprès 
entre el dia 1 de gener de 2016 i el 18 de novembre de 2016 i en fa lectura. 
 
Pressupost Despeses: 

 
Pressupost Ingressos: 
   

Descripció 
Crèdit 
Inicial 

Mod. de 
crèdit 

Crèdit 
Final 

Drets 
Reconeguts 

% 
execució Capítol 

1 IMPOSTOS DIRECTES 7.153.700,00 0,00 7.153.700,00 7.288.516,16 101,88% 

2 IMPOSTOS INDIRECTES 180.000,00 0,00 180.000,00 166.389,04 92,44% 

3 
TAXES, PREUS 
PÚBLICS,... 

4.617.632,38 8.302,18 4.625.934,56 4.165.348,38 90,04% 

4 TRANSF. CORRENTS 3.290.954,36 83.998,00 3.374.952,36 2.801.058,92 83,00% 

5 
INGRESSOS 
PATRIMONIALS 

273.020,00 0,00 273.020,00 322.257,47 118,03% 

7 TRANSF. DE CAPITAL 863.565,78 130.000,00 993.565,78 756.934,14 76,18% 

8 ACTIUS FINANCERS 0,00 2.260.092,97 2.260.092,97 0,00 0,00% 

9 PASSIUS FINANCERS 1.200.000,00 0,00 1.200.000,00 1.200.000,00 100,00% 

   TOTAL 17.578.872,52 2.482.393,15 20.061.265,67 16.700.504,11 93,82% 

 

El Ple es dóna per assabentat. 
 
 
 
 
 

 
 

Descripció 
Crèdit 
Inicial 

Mod. de 
Crèdit 

Crèdit 
Final 

Obligacions 
reconegudes 

% 
execució Capítols 

1 DESPESES DE PERSONAL 5.974.000,00 3.845,37 5.977.845,37 4.827.525,25 80,76% 

2 
DESPESES EN BÉNS 
CORRENTS I SERVEIS 

6.424.468,57 391.390,89 6.815.859,46 5.477.989,09 80,37% 

3 DESPESES FINANCERES 166.250,00 0,00 166.250,00 100.076,99 60,20% 

4 
TRANSFERÈNCIES 
CORRENTS 

1.326.263,96 40.570,17 1.366.834,13 877.133,86 64,17% 

5 
FONS DE 
CONTINGÈNCIES 

105.000,00 -33.000,00 72.000,00 0,00 0,00% 

6 INVERSIONS REALS 1.894.970,00 1.891.059,31 3.786.029,31 1.220.733,44 32,24% 

7 
TRANSFERENCIES DE 
CAPITAL 

228.279,80 0,00 228.279,80 48.279,80 21,15% 

9 PASSIUS FINANCERS 1.459.640,19 188.527,41 1.648.167,60 1.481.041,47 89,86% 

  TOTAL 17.578.872,52 2.482.393,15 20.061.265,67 14.032.779,90 69,95% 
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5. APROVAR LES MODIFICACIONS DE L’INVENTARI MUNICIPAL DE BÉNS DE L’ANY 
2015 (A 31/12/15). EXP. F105.2-1/16 (ARXIU) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Serveis Generals, de 24 de novembre de 2016, el qual es transcriu 
íntegrament a continuació:  
 
«Atès que l'article 222 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMLC) estableix que els ens locals han 
de portar un inventari de llurs béns, drets i valor mobiliaris. 
 
Vist l’expedient que s’instrueix per a l’aprovació de les modificacions de l’Inventari de Béns 
Municipal que reflecteix les incidències de tota mena dels béns i drets fins a 31 de desembre 
de 2015. 
 
Vist que la corporació està obligada a efectuar l’esmentada aprovació per tal de recollir, dins 
del període indicat, els béns i drets que permetin conèixer l’estat actual i real del seu patrimoni. 
 
Vista la modificació de l’Inventari de Béns Municipal, que reflecteix les incidències de tota 
mena dels béns i drets fins al 31 de desembre de 2015, la qual incorpora, com annex, els 
inventaris dels béns propis de l’Ajuntament, la qual ha estat elaborada per l’arxiver municipal. 
 
Ateses les determinacions de l’article 32 de la Llei estatal 33/2003, de 3 de novembre, del 
patrimoni de les administracions públiques (LPAP); de l’article 222 del Decret legislatiu 2/2003, 
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya 
(TRLMLC), dels articles 100 a 118 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament de patrimoni dels ens locals (RPEL), i la Regla 16 de la Instrucció dels model 
normal de compatibilitat local, aprovada per l’Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre.  
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar la modificació de l’Inventari de Béns Municipal, que reflecteix les incidències de 
tota mena dels béns i drets fins al 31 de desembre de 2015 en els inventaris dels béns propis 
de l’Ajuntament, en els termes que consten a l’expedient.   
 
2n. Remetre una còpia de la modificació aprovada, autoritzada pel secretari de la corporació 
i amb el vistiplau de l’alcalde, al Departament de Governació i Relacions Institucionals de la 
Generalitat de Catalunya».  
 
Intervencions:  
 
Sr. Huertas: a les modificacions hem vist un aspecte. De totes les modificacions n’hi ha una 
amb el codi 366 amb dos moviments de l’escola bressol (es llegeix la modificació), que 
consisteix en transferir l’escola a l’EMD i desprès s’acorda construir l’escola bressol. Entenem 
que la transferència és la vella, i caldrà transferir la nova també? 
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Sr. Rufí: la nova escola bressol no estava acabada. La transferència és de la vella. I la nova 
s’ha acabat enguany i entrarà en la modificació del 2016. 
 
Votació: la proposta queda aprovada per unanimitat. 
 
 
6. APROVAR EL CONVENI URBANÍSTIC SIGNAT AMB CÀMPINGS DEL MUNICIPI PER 
FORMULAR UNA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGOM. EXP. E112.1-43/16 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
i Sostenibilitat de 24 de novembre de 2016, el qual es transcriu íntegrament a continuació:  
 
«En data 12 de setembre de 2016, es va negociar i signar el text inicial d’un conveni urbanístic 
entre aquest Ajuntament i els següents càmpings del municipi: Càmping Rifort, Càmping Les 
Medes, Càmping Estartit, Càmping Ter, Càmping El Molino, Càmping Neus, Càmping Castell 
Montgrí, Càmping Empordà i Càmping La Sirena, l’objecte del qual es la formulació i tramitació 
d’una modificació puntual del Pla general envers el sòl no urbanitzable del PGMO per a 
l’adaptació al PDSUC i a l’adequació de la normativa i plànols de la sèrie O.1 que regula els 
sistemes viaris dels camins rurals i recs i de l’EPT-C. 
 
Per Provisió d’Alcaldia de data 13 de setembre de 2016, es va sotmetre a informació pública 
durant el termini de vint dies, mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província núm. 185, 
de  27 de setembre de 2016, en el diari El Punt Avui de data 22 de setembre de 2016, en el 
tauler municipal d’edictes i en el web de l’Ajuntament www.torroella-estartit.cat. Durant aquest 
termini no s’ha presentat cap al·legació. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 9 de setembre de 2016, de conformitat amb la següent  
normativa aplicable: 
 

 Articles 52.2.c) i 53.1.s) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, 
aprovat pel Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 

 Articles 8.3 i 104 dels Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat pel Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost. 

 Articles 25, 26, 120 i següents del Reglament de la Llei urbanística de Catalunya, 
aprovat pel Decret 305/2006, de 18 de juliol. 

 Articles 18 i 25 del Text refós de la Llei del sòl i rehabilitació urbana, aprovat pel Reial 
Decret Legislatiu 7/2015, de 30 d’octubre. 

 Articles 21.1.j) i 22.2.c) i 70 ter de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
del règim local. 

 Articles 84, 86 i 88 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú. 

 

http://www.torroella-estartit.cat/
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Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar el text del conveni urbanístic entre aquest Ajuntament i els següents càmpings del 
municipi: Càmping Rifort, Càmping Les Medes, Càmping Estartit, Càmping Ter, Càmping El 
Molino, Càmping Neus, Càmping Castell Montgrí, Càmping Empordà i Càmping La Sirena, 
l’objecte del qual es la formulació i tramitació d’una modificació puntual del Pla general envers 
el sòl no urbanitzable del PGMO per a l’adaptació al PDSUC i a l’adequació de la normativa i 
plànols de la sèrie O.1 que regula els sistemes viaris dels camins rurals i recs i de l’EPT-C. 
 
2n. Fer constar que, en no haver-se presentat cap al·legació durant el termini d’informació 
pública, el text inicial del conveni urbanístic signat el 12 de setembre de 2016 ha esdevingut 
definitiu, i que cal anotar-ne i custodiar-ne un exemplar complet i de la seva documentació 
annexa a l’arxiu administratiu municipal d’aquest Ajuntament. 
 
3r. Publicar en el Butlletí Oficial de la Província el text definitiu complet del conveni urbanístic 
dins del mes següent a la seva aprovació». 
 
Intervencions: 
 
Sr. Huertas: aquest conveni el llegim per donar llum verda per fer modificacions puntuals del 
PGOU, per regularitzar els càmpings del municipi, algunes per observar el sòl on estan 
instal·lats, i ser sensibles amb l’inventari de camins. El fet que s’aprovi el conveni, no vol 
condicionar el nostre vot amb la tramitació del PGOU, ja que tal com es diu al conveni i a 
l’informe del secretari, si alguna normativa xoca amb el conveni, no es durà a terme, i 
demanaríem que en l’evolució de la tramitació se’ns convoqui a reunions per explicar-nos el 
procés i la seva evolució.  
 
Sr. Colomí: gràcies. Aquest conveni era necessari i és una feina feta en l’última legislatura 
que ara ha culminat, i val adaptar-lo a la normativa actual. Es va explicar el conveni en el Ple 
quan en vam donar compte, i dels 11 càmpings implantats en el municipi, el signen 9. Un no 
ho fa perquè té els treballs del seu pla especial molt avançat, i un altre, perquè considera que 
té una part petita en el nostre territori, i que anant sol pot anar millor. El conveni és important 
perquè es clarifica la normativa en tots els àmbits. Hem aconseguit el consens amb la majoria 
de càmpings. Un conveni que el considerem necessari i només ens podem criticar que no 
s’hagi fet 7 o 8 anys enrere. A partir d’aquí cal continuar treballant de forma conjunta.  
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta, d’acord amb el resultat següent: 
 
Vots a favor: 

- ERC-Junts (Sr. Josep M. Rufí, Sra. Sandra Bartomeus, Sr. Marc Calvet i Sr. Jordi 
Regincós).  

- UPM (Sr. Jordi Colomí, Sr. Josep Martinoy i Sra. Roser Font).  
- L’EST (Sra. Sílvia Comas i Sra. Sandra Pibernat). 
-  CIU (Sr. Jordi Cordon, Sra. Núria Bosch, Sr. Francesc Puig i Sr. Juan Ramon Aladid). 
-    CUP-PA (Sr. Robert Huertas i Sr. Carles Ventura). 
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Abstencions 

-     COET (Sr. Gregori Sarquella i Sra. Gemma Farreró). 
 
 
7. DEROGAR ELS ACORDS PRESOS PER L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ D’EXALTACIÓ FRANQUISTA ADOPTATS ENTRE ELS ANYS 1939 I 1975 I 
APROVAR LA NOVA DENOMINACIÓ “PONT DEL RIU TER”. EXP. A120.1-13/16 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Serveis Generals, de 24 de novembre de 2016, el qual es transcriu 
íntegrament a continuació:  
 
«Vist l’informe de l’Arxiu Municipal, de data 8 de novembre de 2016, que diu així: 
 

“Assumpte Referències franquistes en els acords del Ple i dades sobre el pont del Ter 

 
FETS O ANTECEDENTS 

Des de l’Alcaldia s’ha demanat a l’Arxiu Municipal que faci una cerca en els llibres d’actes del 
Ple municipal sobre els acords d’exaltació franquista que es van fer entre els anys 1939 i el 
1975. 
 
Així mateix, s'ha demanat fer una cerca sobre els acords que fan referència a la construcció 
del pont del Ter. 
 
FONAMENTS DE DRET I/O NORMATIVA APLICABLE 

La documentació consultada ha estat: 
- 1938-1955 Llibres d’actes del Ple (A115.3 – UI-1/0013) 
- 1955-1966 Llibres d’actes del Ple (A115.3 – UI-1/0014) 
- 1966-1978 Llibres d’actes del Ple (A115.3 – UI-1/0015) 
- 1995-1997 Llibres d’actes del Ple (A115.3 – UI-1/0975) 
 
S’ha trobat les següents referències de caire franquista: 
 
- 23/02/1940. S’acorda denominar el nou pont sobre el Ter “Puente del Teniente General 

Orgaz”. 

- 10/12/1940. S’acorda nomenar fill predilecte de la vila el comandant d’Enginyers Juan 
Cámpora Rodríguez, cap de les tropes que vigilen la construcció del pont. 

- 31/12/1940. L’Ajuntament fa un reconeixement al tinent Gordillo, arquitecte de la creu dels 
caiguts que es va instal·lar al capdamunt del pg. de l’Església (a la paret de l’església). 

- 16/03/1943. S’acorda contribuir monetàriament, amb 50 pta., a la construcció del Valle de 
los Caídos. 
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- 16/05/1944. S’acorda contribuir, amb una aportació de 5.000 pta.,a la compra del solar on 
s’ha de construir el Govern Civil de Girona. 

- 03/04/1945. S’acorda regalar una pintura de Josep M. Mascort al tinent general Luis Orgaz; 
se li porta a Madrid. 

- 15/01/1946. S’acorda enviar un agraïment al general Franco per les obres del moll de 
l’Estartit. 

- 13/08/1946. S’acorda contribuir, amb 1.073,40 pta., a l’homenatge de Catalunya al general 
Franco. 

- 04/07/1955. L’Ajuntament s’adhereix a l’homenatge a Calvo Sotelo; es fa una aportació de 
300 pta. 

- 30/09/1971. L’Ajuntament s’adhereix a l’homenatge al general Franco amb motiu dels 35 
anys com a cap d’estat. 

 
I pel que fa al pont, hi ha certes referències dels anys 1939 i 1940, quan es porten a terme les 
obres de construcció del nou pont. La destrucció del pont construït el 1896 per les tropes 
republicanes en retirada va retardar l’arribada dels franquistes a la nostra població (a Gualta 
entraren el 6 de febrer i a Torroella el 8). No disposar d’un pont dificultava les comunicacions 
entre les dues ribes del riu, per això es van habilitar dues barques per fer el trasllat de persones 
i altres béns (acords del Ple del dia 29/04/1939 i del dia 29/05/1939). 
 
A l’estiu, Obres Públiques del nou govern comença la construcció d’un nou pont (acta del Ple 
del 24/07/1939). El projecte preveia un pont d’amplada igual a l’anterior; l’Ajuntament demana 
(Ple del 04/12/1939) que es pugui fer més ampla, però no s’accepta la sol·licitud. Els 
treballadors d’aquesta construcció eren civils contractats per a aquesta feina i amb un salari. 
 
Al voltant del Nadal, una riuada s’emporta els suports del nou pont i tot s’ensorra. L’Ajuntament 
(Ple del 10/01/1940) demana que es construeixi un pont provisional; es comença a fer al 
febrer, amb bigues de ferro i taulons de fusta. En el Ple del 19/02/1940 es fa constar que 
l’Ajuntament agraeix als governadors civil i militar de la província i al comandant del Batalló 
de Fortificacions el seu interès en la construcció. Sembla que, quasi bé paral·lelament, 
comencen els treballs de construcció del nou pont (ja hem vist que en l’acta del Ple del 
26/02/1940 s’acorda posar-li el nom de Teniente General Orgaz). 
A l’estiu s’intensifiquen els treballs. Ara, els treballadors són militars republicans de batallons 
de treball; presoners de guerra o que havien estat reclutats a la força en tornar de França. En 
total, hi van treballar al voltant de 300 homes. El pont va ser inaugurat el 15 de desembre de 
1940. 
 
Del costat de Torroella hi havia un obelisc amb l’escut franquista i la inscripció “Puente del 
General Orgaz”. 
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En una moció presentada 
al Ple del 15/07/1995, 
sobre l’adequació de les 
entrades de Torroella i 
l’Estartit, s’acordà 
“col·locar [sobre l’escut 
franquista i el nom] una 
placa que recordi les 
persones que varen 
participar en la 
construcció del pont...”. 
Finalment, en les obres de 
remodelació del pont 
dutes a terme els anys 
2006 i 2007 es va 
enderrocar el monòlit.   El 
text de record es va 
recollir en el monument a 
la Memòria Històrica, 
inaugurat l’11 de 
setembre de 2010. 

 
CONCLUSIONS I PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 

A la vista de les dades presentades, es proposa: 
 

 La derogació dels acords presos d’exaltació franquista. 

 Atès que no hem pogut trobar cap acord del canvi de nom del pont, l’aprovació de la nova 
denominació “Pont del riu Ter”. 

 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Acceptar l’informe anteriorment transcrit i, en conseqüència, derogar els acords d’exaltació 
franquista presos per aquest Ajuntament que s’hi detallen. 
 
2n. Aprovar la nova denominació “Pont del riu Ter” del pont d’accés a Torroella». 
 
Intervencions: 
 
Sr. Huertas: observant el que es diu que Franco no ha mort del tot, cal dir que avui el matem 
una mica, però no del tot. Perquè el règim que estem vivint no és molt diferent. Ens sembla 
bé que fem justícia de manera simbòlica, tot i que les 500 ptes. ja no ens les tornaran. Cal 
criticar que els seus deixebles van morir al llit i a d’altres els van posar el seu nom als carrers, 
i que encara hi ha morts a les cunetes.  
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Sr. Cordon: comentar que el passat mes de maig ja es va demanar a l’arxiver municipal que 
busqués si hi havia algun acord per nomenar alcalde honorífic el general Franco, arran de les 
notícies que havien sortit que l’any 1964 la ciutat de Tortosa l’havia nomenat alcalde honorífic, 
així com també altres poblacions catalanes. Aquí no es va fer en aquell moment i des del maig 
no s’havia fet cap més recerca. Entenem que ara, arran de la circular enviada per l’ACM, se 
n’ha fet una de nova i que s’ha ampliat el marge de recerca a tots els acords amb referències 
franquistes. Ens alegrem que avui es deroguin els acords trobats. I vistes les derogacions que 
fem avui, demanem que es faci una petició formal a la família del tinent general Orgaz per tal 
que ens sigui retornada la pintura de Josep Maria Mascort, regalada i enviada a Madrid per 
acord del Ple del 3 d’abril de 1945. 
 
Sr. Colomí: manifestar el vot afirmatiu d’UPM. Estem satisfets d’aprovar dues mocions, una 
sobre l’ADN per identificar morts víctimes del franquisme, i recordar que molts amics i 
companys van patir el Franquisme de manera brutal. I penso que avui l’Ajuntament fa un acte 
de justícia per tota la gent que van patir la dictadura. Felicitar-nos i esperar que d’una vegada 
es voti de forma unànime en aquest sentit.  
 
Sr. Rufí: dir que fem aquest acte sense acritud i amb normalitat, però refermant el nostre 
compromís amb el país i la democràcia. S’han fet coses abans, com l’any 95 quan es va treure 
el monòlit franquista, també l’any 2010 es va posar la planxa al pont que recorda els fets.  
 
Es fa amb normalitat, i és un acte de pedagogia interessantíssim. Ens sembla que és l’última 
escombrada si hem de fer un país nou, que s’ha de fer net. I dir que a la sala d’exposicions hi 
ha imatges que poden il·lustrar aquest tema.  
 
Pel tema del rescabalament de la pintura, buscarem la manera de fer-ho, si és possible i no 
és massa farragós.  
 
Votació: la proposta queda aprovada per unanimitat. 
 
 
8. DONAR COMPTE DE LES AL·LEGACIONS INTERPOSADES PER AQUEST 
AJUNTAMENT A LA MODIFICACIÓ DEL PLA RECTOR D’ÚS I GESTIÓ DE L’ÀREA 
PROTEGIDA DE LES ILLES MEDES. EXP. J119.1-3/15 (MEDI AMBIENT) 
 
El secretari dóna compte que l’Ajuntament, dins del període d’audiència concedit als ens 
locals, ha presentat al·legacions al text del Projecte de decret pel qual es modifica el Pla rector 
d’ús i gestió de l’àrea protegida de les illes Medes, aprovat pel Decret 222/2008, d’11 de 
novembre, per tal de garantir la compatibilitat de la conservació del medi natural amb l’activitat 
turística. Les al·legacions són les següents: 
 

- Que es procedeixi a la revisió del número considerat de base per quantificar el nombre 
d’immersions, seguint criteris científics i objectius.  

- Que, donat que s’ha posat de manifest que les immersions que porten a terme els 
centres del grup B són considerablement menys impactants que les del grup A, es legisli 
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per promoure un canvi a curt termini del format d’aprofitament, per tal que el format de 
busseig que genera menys impacte esdevingui el majoritari.  Si bé es cert que el Decret 
regula promovent diferents obligacions en aquest sentit (ecobreafing i guiatge obligatori, 
per exemple), el trànsit definitiu cap al model dels grups petits, formats i controlats 
creiem cal que sigui impulsat de manera explícita.  

- Que, donat que la vigilància del compliment del Decret no queda suficientment garantida 
i és bàsica per a la seva aplicabilitat, es valori i quantifiqui dintre els costos de 
compliment de la norma la presència suficient de vigilants a l’entorn de la Reserva. 

 
Intervencions: 
 
Sr. Cordon: estem totalment d’acord amb les al·legacions que es presenten, però ens hauria 
agradat participar en el redactat de la proposta per tal que hi hagués un punt i seguit de la 
tercera al·legació que digués: “retirar l’autorització a fer immersions dintre de l’àrea protegida 
de les illes Medes a aquells centres reincidents en no respectar el límit diari d’immersions 
estipulat en el PRUG”, a banda de la sanció econòmica corresponent.  
 
Sra. Bartomeus: bona nit. Dir que hem tingut molt poc temps per preparar les al·legacions 
(15 dies), però que ho tindrem en compte.  
 
Som conscients que no tenim competències, però hem de buscar aquest equilibri. 
 
El Ple es dóna per assabentat. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE L’ESTUDI PER A LA MOBILITZACIÓ D’HABITATGES A 
TORROELLA DE MONTGRÍ, EN EL MARC DE LA DOCUMENTACIÓ QUE INTEGRA EL 
PLA LOCAL D’HABITATGE. EXP. I106.1-19/5 (URBANISME) 
 
El secretari dóna compte dels resultats de l’estudi per a la mobilització d’habitatges a Torroella 
de Montgrí, en el marc de la documentació que integra el Pla local d’habitatge, encarregat per 
l’Ajuntament a la consultoria Neòpolis. 
 
Intervencions: 
 
Sr. Huertas: aquest és un tema que ens preocupa i valorem que es facin passos cap aquesta 
direcció. Esperem que es posin mesures per tal que l’ambient habitacional sigui el millor 
possible, per evitar que hi hagi gent que passi les nits al carrer.  
  
Sra. Bartomeus: és cert que cada dia hi ha més emergències i que no tenim recursos 
suficients. Ara estem fent actuacions al respecte i aquest estudi n’és una.  
 
A continuació, explica breument els resultats de l’estudi.  
 
El Ple es dóna per assabentat. 
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10. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA DICTADA PEL TRIBUNAL SUPERIOR DE 
JUSTÍCIA DE CATALUNYA EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 
NÚM. 376/2015, INTERPOSAT PER ORANGE ESPAGNE, S.A.U. CONTRA AQUEST 
AJUNTAMENT. EXP. E106.1-14/15 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 629/2016, de 16 de juny, dictada per la Secció 
Primera de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 376/2015 interposat per Orange Espagne, 
S.A.U. contra l’Ordenança fiscal de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí reguladora de la taxa 
per aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses explotadores de serveis 
de subministrament d’interès general, publicada en el BOP de Girona núm. 87, de 7 de maig 
de 2015.  
 
La sentència estima parcialment el recurs en qüestió i declara, en relació amb la prestació de 
serveis de telefonia fixa, la nul·litat dels preceptes de l’esmentada ordenança que: 1) 
atribueixen la condició de subjecte passiu a les empreses o entitats de telefonia fixa que no 
siguin titulars de les xarxes a través de les quals s’efectuï el subministrament, encara que 
siguin titulars de drets d’ús, accés o interconnexió a les mateixes; i 2) regulen l’import de la 
mateixa taxa.  
 
No fa declaració quant a les costes processals. 
 
El Ple es dóna per assabentat de la sentència. 
 
 
11. DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL PER MÀXIMA URGÈNCIA. 
EXP. D103.4-1/16 (SECRETARIA) 
 
D’acord amb el que disposen l’article 291.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 94.3 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals, el secretari dóna compte de la següent contractació de personal per raó de 
màxima urgència: 
 

- Sra. Marta Valentí Canal, com a arquitecta tècnica, funcionària interina, des del 19 de 
setembre de 2016 fins al 18 de març de 2017. 

 
El Ple es dóna per assabentat de la contractació esmentada. 
 
 
12. ASSUMPTES URGENTS 

 
No n’hi ha. 
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13. PRENDRE CONEIXEMENT DE LA RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDOR DEL SR. 
JORDI REGINCÓS ISERN. EXP. A134.1-1/16 (SECRETARIA) 
 
Vista la renúncia al càrrec de regidor de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí presentada el 
dia 21 de novembre de 2016 (RE núm. 7307) pel Sr. Jordi Regincós Isern, regidor del grup 
municipal ERC-Junts. 
 
Atès que l’article 9.4 del Reial Decret 2.568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic dels ens locals (ROF) determina que 
els membres de les corporacions locals perdran la seva condició, entre d’altres, per renúncia, 
la qual s’haurà de fer efectiva per escrit davant el Ple de la Corporació. 
 
Vist que el Ple, en cas de no observar cap anomalia o defecte, haurà de prendre’n 
coneixement, instant la Junta Electoral Central que designi el següent candidat de la llista del 
grup municipal ERC-Junts. 
 
Vist que, amb la citada renúncia al càrrec, queda una vacant de regidor/a de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí per al grup municipal ERC-Junts. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 182.1 de la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim 
electoral general (LOREG), en el cas de la renúncia d’un regidor/a, l’escó s’atribuirà al 
candidat/a o, en el seu cas, al suplent de la mateixa llista a qui correspongui, atenent al seu 
ordre de col·locació. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 19.1 de la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim 
electoral general (LOREG), correspon a la Junta Electoral Central expedir les credencials als 
regidors/es en cas de vacant per renúncia, una vegada conclòs el mandat de la Juntes 
Electorals Provincials i de Zona. 
 
A la vista de tot això, el Ple pren coneixement de la renúncia al càrrec de regidor de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, presentada el dia 21 de novembre de 2016 (RE núm. 
7307) pel Sr. Jordi Regincós Isern, regidor del grup municipal ERC-Junts. 
 
Es declara la vacant de regidor/a de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per al grup municipal 
ERC-Junts i caldrà instar a la Junta Electoral Central que expedeixi la corresponent credencial 
per a la designació del següent candidat de la llista del grup municipal ERC-Junts. 
 
Intervencions:  
 
Sr. Regincós: en el meu cas, plego per les limitacions de compaginar l’activitat política i 
professional i de l’àmbit personal privat. Ho he intentat reconduir i no me n’he sortit. No hi ha 
cap altre motiu, i cal fer un pas al costat. Em voldria acomiadar del Ple, sobretot dels tècnics, 
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amb esment del secretari i de l’interventor, de la seva paciència i poder desencallar els nous 
projectes.  
 
Evidentment, als companys d’ERC-Junts, per tota la companyonia, espero que ningú se senti 
defraudat. I agrair a la meva successora, capacitada per fer la tasca. I agrair a tots els regidors 
del Ple, amb tots he pogut parlar, amb més o menys discrepàncies. I sobretot amb els 
companys de govern, que hem sabut teixir complicitats, amb un projecte engrescador. I res 
més, el que no pot ser no pot ser, i el gener l’Anna Maria Mercader serà aquí, amb una majoria 
de dones al govern. 
  
Sr. Huertas: gràcies per la teva tasca, per estar atent amb les nostres preferències i tenir-nos 
en compte sempre. Et desitgem molta sort.  
 
Sr. Cordon: agrair la valentia de presentar-se en una llista electoral per treballar pel nostre 
municipi i li desitgem sort i èxits en la seva vida tant professional com personal, i segur que és 
una decisió difícil. Continuarem. 
 
Sra. Comas: agrair-te els mesos compartits, hem estat molt a gust, i ens sap greu que pleguis, 
però entenem la teva decisió pel teu compromís amb els temes que portes. Ets un gran regidor 
per estar al capdavant d’un govern.  
 
Sr. Colomí: en nom d’UPM agrair-te la teva tasca. Penso que has fet una gran feina i et 
desitgem el millor en tots els teus projectes. Ens trobarem al carrer i en altres actes i gràcies 
pel teu gra de sorra que has aportat en aquest Ajuntament.  
 
Sr. Rufí: gràcies als grups pel to de les seves intervencions. Jo, agrair la feina feta, ha durat 
el que ha durat. Sembla que ser regidor és una tasca fàcil, poc remunerada i poc valorada, i 
crec que la persona que continua és l’Anna Maria Mercader, i que la tindrem al gener, i que 
això no modificarà el cartipàs. Gràcies i ens anem veient.  
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
14. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES 
DELEGADES DEL NÚM. 2297 AL NÚM. 2550, CORRESPONENTS AL PERÍODE 
COMPRÈS ENTRE EL 16 D’OCTUBRE DE 2016 I EL 15 DE NOVEMBRE DE 2016 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories 
delegades del núm. 2297 al núm. 2550, corresponents al període comprès entre el 16 
d’octubre de 2016 i el 15 de novembre de 2016, per tal que els regidors coneguin el 
desenvolupament de l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans 
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de govern previstos en l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
Intervencions: 
 
Sr. Cordon: el mes passat varen faltar 4 decrets, que, per cert, no me’ls han fet arribar, tot i 
les indicacions de l’alcalde, tal com queda palès en l’acta, i aquest mes són uns 150 decrets 
que falten, pel que demanem que es retiri de l’ordre del dia el donar compte dels decrets que 
no hem pogut consultar i demanem que ens donin d’alta dintre del sistema electrònic GIAL  
per tal de poder consultar els decrets i expedients que ara ja han deixat de tenir-los en paper. 
 
Sr. secretari: els 4 decrets us els farem arribar, tampoc hi ha cap problema. Si cal donem 
compte de tot el bloc dels decrets el proper mes, no hi ha problema.    
 
 
15. PRECS I PREGUNTES  
 
Sr. Cordon: hem detectat que hi ha hagut un canvi d’horari en l’apagada parcial de 
l’enllumenat públic. Hem passat de les 22 hores a les 24 hores d’ara. En el seu dia vàrem fer 
un estudi i amb aquesta acció es varen estalviar 25.000 euros al cap de l’any, sense perjudicar 
ni la visibilitat ni la seguretat a les vies públiques. Ara, amb aquest canvi, tornen a assumir 
una despesa innecessària i estan incomplint el Pla d’Accions (PAES), al qual estem acollits. 
Demanem que es torni als horaris d’abans. 
 
Consultant els decrets, hem pogut veure el cost de l’empresa contractada per pintar la via 
pública, que ha sigut de 13.026,99 €. Valorem molt positivament aquesta acció i felicitem el 
regidor per aquesta iniciativa, però no aprovem que s’hagi contractat una empresa externa 
tenint nosaltres maquinària i personal. Si es volia pintar part de la via pública del poble en 
relativament poc temps, doncs només calia contractar personal del municipi, que amb aquesta 
xifra de 13.000 € es podria haver ajudat alguna persona en situació delicada del poble. Ara 
tindrem diverses persones que s’incorporaran per la via dels plans d’ocupació i només calia 
esperar poc temps per no tenir el sobrecost de contractar una empresa externa. 
 
Quant al tema dels mitjans de comunicació, estem igual. Ha tornat a sortir un IM i els grups 
de l’oposició no hi tenim el 10% establert per llei. On han anat les bones paraules i la gran 
voluntat del regidor? Doncs, vist lo vist, no ens deixen cap altra opció que denunciar aquest 
fet a l’òrgan o administració pertinent i seria una pena que per l’actitud arrogant i autoritària 
de l’alcalde de no voler complir la llei, els nostres veïns deixin de rebre i tenir al seu abast l’IM. 
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Volem preguntar si tenen constància dels problemes d’overbooking en la línia de Torroella a 
Girona i dir si s’ha fet alguna cosa.  
 
Per acabar, en el passat ple del mes de maig vam portar a votació la moció presentada pel 
PACMA o es prenia el següent acord, que deia així: “I és per això que presentem aquesta 
proposta d’acord: Declarar Torroella de Montgrí com a vila lliure de correbous, i expressar 
aquesta voluntat mitjançant la renúncia expressa a continuar organitzant o col·laborant, 
directa, indirectament o per omissió, amb cap tipus de festa o activitat lúdica on s’utilitzin 
animals vius com a objecte de divertiment”. 
 

Doncs bé, l’actual equip de govern,  i també la CUP que  va donar-hi suport, tenen  la memòria 
molt curta, ja que no se’n recorden, o no volen, del que es va acordar en ple. 
 
L’acord, mal us pesi, no acaba on diu “declarar Torroella de Montgrí com a vila lliure de 
correbous“, l’acord continua i queda molt clar el que es va votar, tot i la negativa per part del 
govern a continuar negant la realitat. 
 
Nosaltres ja vam dir i continuem dient que es farien totes les festes o activitats lúdiques i 
festives on s’utilitzen animals al nostre poble, degut a que en cap d’elles els animals pateixen 
cap maltractament, es a dir: sí al concurs de gossos, sí a la festa del cavall, sí al concurs de 
coloms, sí a la cavallada i festivitat de Sant Antoni i Si a les vaquetes, però aquest mateix 
pensament no va ser compartit per l’àmplia majoria dels grups municipals. 
 
Ara s’ha celebrat la fira de Sant Andreu i, com no podria ser d’una altra forma, s’ha celebrat 
amb tota normalitat, dintre de les possibilitats que el tema meteorològic ens ha deixat fer, amb 
tots els actes que s’hi han celebrat, incloses les activitats amb animals (gossos, ovelles, 
cavalls, coloms...), doncs ara us diem, alcalde i tots els regidors/es de l’equip de govern i la 
CUP que vàreu votar a favor de la moció del PACMA, us diem que dimitiu, per enganyar el 
municipi i no complir un punt que s’aprova al Ple.  
 
Recordem declaracions de l’alcalde:  

 17-06-2016 al diari El Punt: “Els Republicans pensem que allò que s’aprova per ple cal 
complir-ho“. 

 08-07-2016 al diari de Girona: “Aquest va ser el detonant de tot, la cirereta, el que va fer 
que tot saltés pels aires en veure que no es respecta un acord de Ple“· 

 
De ben segur que no dimitireu (vosaltres no coneixeu el significat de dignitat, seriositat i 
fidelitat, cosa que posarà de manifest les maniobres maquiavèl·liques que va fer ERC-Junts 
per liderar la sortida del govern i promoure un govern alternatiu amb la moció de censura, de 
la mateixa manera, que també es posa de manifest la credibilitat de les seves paraules o 
accions, és a dir, cero. 
 
Però això no acaba aquí, degut a que nosaltres som defensors de totes les festes i activitats 
amb animals del nostre municipi, tal i com es vénen realitzant, és a dir, tenint cura i del 
benestar dels animals, pel que continuarem treballant per tal que no hi hagi una trencadissa 
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tant social com cultural, trencadissa que ha provocat l’actual equip de govern amb l’ajuda de 
la CUP. Ho mireu com ho mireu, vàreu dividir el poble i vàreu crear una discriminació cultural 
i social que nosaltres solucionarem i tornarem a portar les aigües al seu curs, d’on no haurien 
d’haver sortit mai. El poble ja ho ha vist i esperem que vosaltres també. On eren els animalistes 
per la fira de Sant Andreu? On era el PACMA? Doncs no eren enlloc, perquè són també 
d’aquells que prediquen el que no creuen i perquè no han rebut, com a partit polític d’esquerres 
que són, el suport polític d’ERC-Junts, tal i com el varen rebre pel tema de la moció. Un cop 
aconseguit l’objectiu de l’Alcaldia, les accions del PACMA ja no són necessàries. 
 
Per acabar, felicitar la gent dels cavalls i dels gossos pels seus 25 anys d’història organitzant 
la festa del cavall i el concurs de gossos d’atura per la Fira de Sant Andreu i també  felicitar  
la penya San Marcos que, amb els seus pràcticament 40 anys d’existència, ha fet possible 
que tant ells, com a entitat cultural, i juntament amb la nostra població, siguin ells un dels 
guardonats als premis Taurins Terres Ebre 2016 en la categoria de Premi Taurí Terres Ebre 
a la Defensa Activa, premi que demostra una vegada més que la festa tradicional de les 
vaquetes a Torroella de Montgrí organitzada per la Penya Sant Marcos i amb la col·laboració 
de l’Ajuntament és un clar exemple de cohesió social, cultural i de respecte i cura de l’animal. 
I per tant, la nostra darrera pregunta és si l’alcalde i/o el/la regidor/a de Cultura i Festes anirà 
el proper dia 10 de desembre a Deltebre a la gala taurina, en representació del nostre poble i 
per donar suport a la Penya Sant Marcos a recollir el premi. Dit això, volem ser els primers en 
felicitar i estem molt contents que la plana major del govern estigués en l’acte d’homenatges 
i reconeixements dels 25 anys, realitzat el passat dissabte, com no podria ser d’una altra 
manera, pel que esperem que no segueixin pel camí de la discriminació de les entitats del 
nostre poble i de la nostra cultura tradicional municipal i de país, i que assisteixin a la Gala de 
Deltebre. 
 
Sra. Bartomeus: respecte de l’enllumenat, es va fer un estudi i els canvis s’han fet per la Fira 
de Sant Andreu i tot tornarà als horaris normals.  
 
Sr. Martinoy: en la pintura dels carrers, hi havia endarreriment en la senyalització del municipi, 
i això es va fer per pintar el màxim possible amb el que disposàvem en el pressupost. No s’ha 
pintat tot i ara cal repassar.  
 
Quant al tema de l’overbooking, n’hi ha en alguns dels 12 viatges que es fan. N’hi ha uns que 
en tenen en algunes ocasions; de totes maneres estic esperant una reunió amb AMPSA per 
fer una modificació per intentar resoldre-ho. 
 
Del tema IM, en vaig parlar amb vostè i de cares al 2017 el remodelaríem i es faria cada 3 
mesos. I és informació municipal, i informació municipal és una cosa i opinió política n’és una 
altra. I jo li vaig dir que si vostès tenen coses informatives, no hi ha cap problema. Vostè va 
veure bé la proposta que li vaig fer. De la remodelació de l’IM en parlarem, però una cosa és 
un butlletí informatiu, i si vostès generen informació, per part del periodista que fa l’IM s’ha de 
decidir si entra o no hi entra com a informació.  
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Respecte d’El Montgrí, vostès hi tenen una columna d’opinió, com la resta de grups, que va 
dintre d’una revista. I a la ràdio obrim a que vostès puguin donar la seva opinió.  
 
Sr. Cordon: molt ràpidament, la gestió amb el secretari de Mobilitat ja està solucionada, no 
cal que s’hi esmeri. El Departament de la Generalitat ja ha parlat amb l’empresa. 
 
Pel tema de l’IM la llei és clara i concisa. En tots els mitjans de comunicació que té 
l’Ajuntament, hi tenim dret a participar. I vostè vol fer-se trampes al solitari, però això no va 
així.  
  
Sr. Puig: quan vostè parla d’opinió i informació, en els últims IM hi havia més opinió que no 
pas informació, i això és molt relatiu.  
 
Sr. Rufí: s’assentin i en parlin.  
 
Vostè ha dit que Transports de la Generalitat havia parlat amb AMPSA, ens ho pot fer arribar, 
ja que vostè és regidor d’aquest Ajuntament, si tenen afany de col·laboració.  
 
Pel tema dels animals, no voldria reobrir debats, tampoc jutjaré el seu discurs. Ha fet dues 
preguntes i el tema és de comprensió lectora, perquè, com vostè sap, estem contents de com 
ha anat la fira de Sant Andreu, i en aquest tema la voluntat és anar endavant. Si vostè té noves 
propostes, faci una nova moció per poder parlar-ne obertament. La meva opinió la coneix molt 
bé i cal diferenciar les demostracions i exposicions amb animals. En aquest tema no anirem 
enrere i estem a l’espera del que digui la Generalitat sobre la inclusió o no dels correbous en 
l’annex de la Llei. La nostra postura és clara.  
 
No anirem a Deltebre. No ho tenim previst.  
 
Sr. Cordon: jo tampoc voldria entrar en el debat. Jo en cap moment no volia entrar en la moció 
del PACMA, però avui el que hem fet és un pas que creiem seriós, quan es demana la dimissió 
dels alcaldes i regidors per incomplir un acord de ple. No era intenció tornar a obrir el debat. 
No assistiran a la gala per donar suport a una entitat del poble, amb el que discriminen les 
entitats, i més aquesta que té més de 40 anys d’història.  
 
Sr. Huertas: per al·lusions, nosaltres no pensem dimitir, i sí que tenim memòria i recordem la 
moció i la nostra intervenció, i posàvem sobte la taula moltes coses de les que has dit, per fer 
debat i acceptar contradiccions. Una moció en què anàvem al fons i no a la forma. Estava mal 
redactada i sabíem les seves conseqüències. L’informe demanat a l’Ajuntament deia que 
davant d’una clàusula ambigua, prevaldrien les intencions dels redactors de la moció. Per 
això, no pensem dimitir, i estem disposats a parlar de les altres festes amb animals.  
 
Sr. Sarquella: ens fa gràcia que el Sr. Cordon tregui el tema de la moció del PACMA i que el 
Sr. Rufí intenti escapar-se del debat. Però el que sí que és cert és que en Rufí ha incomplert 
un acord de ple, igual com és cert que en Cordon el va incomplir fa quatre dies. El que heu 
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demostrat, i és el més important, és que tant un com l’altre sou iguals: incompliu la vostra 
paraula.  
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el senyor alcalde aixeca la sessió a les 21.46 h, i, 
per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa 
el senyor alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
Josep Maria Rufí i Pagès    En dono fe – Pere Serrano i Martín 
 


